



တၢ်သံကွၢ်	တၢ်စးဆၢ
တၢ်မၤကွၢ်တၢ်ဆူဒ်တၢ်ဆါအဒေးကဒီးန့ၣ်ဝဲဒၣ် ပှၤလၢအန့ၣ်လီၤပၣ်ယုၣ်တၢ်လၢအနီၣ်ကစၢ် တၢ်ဆူဒ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ်ခါ.	<b>တဒီးန့ၣ်ဘၣ်.</b> တၢ်မၤကွၢ်တၢ်ဆူဒ်တၢ်ဆါအဒေးကဒီးန့ၣ်ဝဲဒၣ်ပှၤလၢအန့ၣ်လီၤပၣ်ယုၣ်တၢ်လၢအနီၣ်ကစၢ်တၢ်ဆူဒ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ပှၤတၢ်လီၤလၢအဘၣ်တၢ်ဆူဒ်တၢ်ဆါအဒေးကဒီးန့ၣ်ဝဲဒၣ် တၢ်မၤနီၣ်လီၤဝဲဒၣ်အနီၣ်ဂံၢ် (barcode) ဒီးဘျးဝဲဝဲလၢတၢ်ဟ့ၣ်ဒ်သးအလီၤ/တၢ်မၤလီၤတီၤဒေးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ကွၢ်ကသ့ၣ်ညါဝဲဒၣ်လၢပှၤတၢ်လၢအတၢ်မၤကွၢ်သးအဒိပၣ် ယုၣ်ဝဲတၢ်ဟ့ၣ်ဒ်သးအတၢ်ပှၤတၢ်လီၤအပူၤန့ၣ်လီၤ.
တၢ်ကဟ်ယၢ်ဝဲဒၣ်တၢ်သမံထံမၤကွၢ်အပိးအလိတဖၣ် ဝဲကွၢ်အတၢ်လီၤတၢ်ကျဲအပူၤန့ၣ်လဲၣ်.	ကယံၢ်မ့ၢ်တၢ်သမံထံမၤကွၢ်အပိးလိ, တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ, တၢ်ပိးတၢ်လိအစူၣ် (kits), ဒီးတၢ်အၢၣ်လီၤအိၣ်လီၤအလံာ်တၢ်ကွၢ်ဒိတဖၣ်ကသံၣ်သရၣ် မ့ၢ် မ့တဖၣ် ပှၤမၤတၢ်ဖိတၢ်ဟ့ၣ်ဒ်လီၤအိၣ်တဖၣ်ကဟ်ဝဲဝဲဟံၣ်ပှၤဝဲအပူၤဖျးဒီးတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်အလီၤဒီးတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအလီၤဝဲကွၢ်တၢ်သ့ၣ် ထီၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.
ကယံၢ်ဆံးယံၢ်လဲၣ်လၢတၢ်ကဒီးန့ၣ်ဘၣ် က့ၢ်တၢ်မၤကွၢ်အစၢအဂီၢ်လဲၣ်.	တၢ်ကဒီးန့ၣ်ဘၣ်က့ၢ်တၢ်မၤကွၢ်အစၢတဖၣ်ဝဲ ၂၄ န့ၣ်ရံၣ်တုၤ ၄၈ န့ၣ်ရံၣ်အတီၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ.
ပှၤတၢ်လၢလၢတၢ်ဟ့ၣ်ဒ် တၢ်သမံထံမၤကွၢ်အပူၤတၢ်ကဒီးန့ၣ်ဘၣ် ညါအိၣ်တၢ်မၤကွၢ်အစၢတဖၣ်ခါ.	ဝဲတၢ်မၤကွၢ်စၢလၢတၢ်ဟ့ၣ်ဒ်အလီၤမ့ၢ်ပဲကဒါက့ၢ်လၢအိၣ်ဒီးတၢ်ဆါယၢ်အပနီၣ်, န့ၣ်, တၢ်တဟ့ၣ်လီၤဝဲဒၣ်တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါအပူၤတၢ်လၢလၢတၢ်ဟ့ၣ်ဒ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဝဲတၢ်မၤကွၢ်စၢလၢတၢ်ဟ့ၣ်ဒ်အလီၤမ့ၢ်ပဲကဒါက့ၢ်လၢအိၣ်ဒီးတၢ်ဆါယၢ်အပနီၣ်ယန့ၣ်, တၢ်ကဒီးန့ၣ်ဘၣ်ညါဝဲဒၣ် ပှၤဝဲလၢလၢအိၣ်ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်ဒ်အပူၤလၢတၢ်ဆိၣ်ဒီးတၢ်ဆါအပနီၣ်အစၢတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.
ဝဲတၢ်မၤကွၢ်စၢလၢတၢ်ဟ့ၣ်ဒ် အလီၤမ့ၢ်ပဲကဒါက့ၢ်လၢအိၣ်ဒီးတၢ်ဆါယၢ်အပနီၣ်န့ၣ် တၢ်ကမၤသးခဲလဲၣ်.	တၢ်ကဒီးန့ၣ်ဘၣ်ညါဝဲဒၣ်ပှၤတၢ်လၢလၢတၢ်ဟ့ၣ်ဒ်အလီၤလၢအိၣ်ဒီးတၢ်ဆါယၢ်အပနီၣ်အတၢ်မၤကွၢ်စၢအဂ့ၢ်အကျိၤတဘျီယိၣ်လၢတၢ်မၤန့ၣ်ဝဲဒၣ် တၢ်ယုၣ်ညါမၤကွၢ် COVID-19 တၢ်ဆါအပနီၣ်လၢတၢ်ဆိၣ်ဒီးတၢ်ဆါအပနီၣ်အတၢ်မၤကွၢ်စၢအဂ့ၢ်အကျိၤတဘျီယိၣ်လၢတၢ်မၤန့ၣ်ဝဲဒၣ် COVID-19 တၢ်ဆါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကန့ၣ်လီၤဝဲဒၣ်ပှၤကိးဂၤဝဲတၢ်ဟ့ၣ်ဒ်အလီၤလၢအတဘၣ်ပဲကဒါက့ၢ်လၢတၢ်လီၤတၢ်ကျဲဝဲ ၁၄ သီအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်န့ၣ် ကျဲလၢတီၤဒေးတၢ်မၤလိအတၢ်ဟ့ၣ်ဒ်အလီၤတၢ်ကဆိတလဲက့ၢ်ဝဲအူတၢ်မၤလိမၤဒီးတၢ်လၢအထၢၣ်န့ၣ်အဖိခိၣ်လၢ ၁၄ သီအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.
ပှၤလၢအန့ၣ်လီၤပၣ်ယုၣ်ဝဲတၢ်ဆိၣ်ဒီးတၢ်ဆါအပနီၣ် ဝဲတၢ်ဟ့ၣ်ဒ်အလီၤကဒီးန့ၣ်ဘၣ်ပှၤလၢအဆိၣ်ဒီး COVID-19 တၢ်ဆါယၢ်အတၢ်မၤကွၢ်, ဒီးအဝဲသ့ၣ် ပဲကဒါက့ၢ်လၢတၢ်လီၤတၢ်ကျဲအပူၤန့ၣ်ဝဲ ၁၄ သီကဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ဒ် ယုၣ်ဝဲခါ.	<b>တဟ့ၣ်ဒ်ယုၣ်ဘၣ်.</b> ကယံၢ်မ့ၢ်ပှၤလၢအန့ၣ်လီၤပၣ်ယုၣ်ဝဲတၢ်ဆိၣ်ဒီးတၢ်ဆါအပနီၣ်ဝဲတၢ်ဟ့ၣ်ဒ်အလီၤတဖၣ်အလီၤဆိၣ်ဝဲလၢအကဘၣ် ဆိၣ်ယံၤဒီးတၢ်လီၤတၢ်ကျဲလၢ ၁၄ သီအဂီၢ်ပှၤပှၤန့ၣ်လီၤ.